

## 2013-14 BSP#5 Group Time Discussion

*L – Low, M – Medium, and H – High, indicate the difficulty of a question. Group leaders should select questions that are challenging to their groups but not so difficult that their group members cannot answer.*

**(A) “He Opened to Us the Scriptures” - Questions for scriptural reading and discussion**  
**(Time available: 10 minutes. Do any 2 questions.)** 「祂給我們講解了聖經」- 為讀經及共同討論的問題(用十分鐘時間，討論 2 個問題)

1. [H] Read 7:7-25. Of what is Paul accusing sin? How does he dramatize his accusation? 請閱讀羅 7:7-25。保祿對罪的控訴是什麼？他如何戲劇性的陳述他的控訴？
2. [M] Paul says, “I died” in 7:9. Is Paul necessarily talking about himself? If not, whom?  
在 7:9 中有 “我死了”。確定保祿是指自己嗎？若不是，那是指誰？
3. [M] In 8:1-2, Paul explains that the “law of the Spirit of life in Christ Jesus has set me free from the law of sin and death.” This is because the positive force of divine love that the Spirit pours into our hearts enables us to fulfill the righteous law of God. Compare Paul’s teaching with Ezekiel 36:26-27. What similarities do you find?  
在羅 8：1-2 中，保祿申明說：「在基督耶穌內賜與生命之神的法律已使我獲得自由，脫離了罪惡與死亡的法律。」這是因為神聖之愛的力量；即傾注在我們心中的聖神，助我們遵守天主正義的規律。請比較聖保祿的教導與厄則克耳 36：26-27 可以找到相似處嗎？

**(B) “Did Not Our Hearts Burn?” – Discuss one of the two questions below for meditation, prayer, and application. (Suggested time: 10 minutes)** “我們的心不是火熱的嗎？“為默想，祈禱，實踐”的題目，請用十五分鐘討論以下一條問題。

1. In your experience, how does a command not to do something provoke a desire to do it anyway? What incidents can you recall where you did something because you were told not to? What were the results?  
在您的經歷中，如何一條禁止人做某事的規律，反引人想去做那事？能想起自己曾做了那正是被禁止做的事？有什麼後果？
2. Read 7:21-24. How serious for you is the internal conflict Paul describes here? How greatly do you “delight in the law of God”? What concern do you feel when this delight is not enough to overcome the temptation to act wrongly? What do you do about it?  
請閱讀羅 7:21-24。保祿在此所描述的內心掙扎，為您來說，其嚴重性是多少？您“喜悅天主誠律”的程度有多少？您擔心這喜悅可能不足以克服行錯事的引誘嗎？您如何處理？